
Zápis 
 
z 

6. zasedání Akademického senátu VŠCHT Praha dne 13. května 2008 
 

Přítomno dle prezenční listiny: 18 
 
Hosté: doc. Ing. Tomáš Bartovský, CSc., doc. Ing. Josef Koubek, CSc.,  doc. Ing. Stanislav 
Böhm, CSc., Ing. Ivana Chválná 
 
Úvodem  předsedkyně AS  předložila program jednání, který senát schválil. 
 
Program: 

l. Informace doc. Böhma o zavádění nových služeb sítě na VŠCHT 
2. Výroční zpráva o činnosti VŠCHT za rok 2007 
3. Výroční zpráva o hospodaření za rok 2007 
4. Různé 
5. a) návrh změn vnitřní normy Pravidla doplňkové činnosti 

b) informace z kolegia rektora z 29. 4 
 
Ad 1. 
Doc. Böhm informoval o akci „zavádění nových služeb sítě“.  Zrekapituloval důvody a 
dosavadní průběh tohoto projektu. V roce 2005 bylo konstatováno, že stávajcí síť je na hranici 
životnosti a tehdejší vedení se rozhodlo pro její obnovu a modernizaci Byla získána dotace ze 
státního rozpočtu v celkové výši 30 mil. Kč.  V současné době je rekonstrukce sítě 
v závěrečné  fázi, která spočívá ve zvýšení zabezpečení sítě. Tato závěrečná fáze vyvolala 
připomínky některých pracovišť, především těch, která mají své lokální sítě. Tyto připomínky 
byly opakovaně s pracovníky VC diskutovány na schůzkách Rady pro výpočetní techniku 
Doc. Böhm konstatoval, že většina problémů byla objasněna a že individuální případy jsou 
řešitelné. Pro většinu uživatelů však tyto změny problém nepředstavují. Dále doc. Bohm 
upozornil i na fakt, že na správu 2500 školních PC má VC k dispozici pouze 6 pracovníků, 
což je, s ohledem na současné nároky, nedostatečný počet a správu sítě je třeba zjednodušit. 
Snahou je provést potřebné operace do prázdnin (30. 6. 2008), aby případné chyby a 
problémy mohly být vyřešeny ještě před začátkem semestru. 
 
V diskuzi k této informaci byla konstatována nedostatečná spolupráce mezi zástupci fakult 
v Radě pro výpočetní techniku a odpovědnými pracovníky jednotlivých ústavů. Byla také 
konstatována velmi nedostatečná informovanost na úrovni fakult a ústavů. K tomu pan rektor 
sdělil, že na kolegiu rektora 29.4.2008 apeloval důrazně na děkany, aby o této akci podrobně 
informovali na svých fakultách. Dále byla diskutována otázka připojení síťových tiskáren. 
Ing. Novotná kladně ohodnotila přístup pracovníků VC při řešení problémů, které se v této 
souvislosti vyskytly na jejich pracovišti. Dále konstatovala, že je třeba vypracovat urychleně 
harmonogram prací a kroků nezbytných k zabezpečení sítě. Dále byla diskutována otázka 
počítačů sloužících jako řídící jednotky přístrojů a bylo konstatováno, že tyto počítače budou 
zařazeny ve zvláštní kategorii s vlastním režimem. Rovněž bude umožněn v síti VŠCHT 
provoz pracovních stanic s jinými operačními systémy než je Windows a provoz lokálních 
počítačových sítí. 
Z diskuse s přítomnými pracovníky VC vyplynulo, že je třeba zahájit práce co nejdříve, tak 
aby byly  nedostatky odhaleny včas a celá akce mohla být ukončena před zahájením zimního 



semestru. Jako závažný nedostetek v dosavadním průběhu celé akce se jeví všeobecná malá 
informovanost. K zahájení také chybí závazné rozhodnutí vedení školy, jmenovitě rektora. 
Z těchto důvodů přijal AS následující usnesení: 
 
Senát žádá rektora, aby vydal závázný předpis obsahující informaci o krocích nezbytných 
k zabezpečení sítě a dále harmonogram prací závazný jak pro odpovědné pracovníky na 
fakultách resp. ústavech tak pro pracovníky VC.  
Hlasování 15 – 0 – 3 
Věcné podklady pro tento předpis dodá rektorovi neprodleně vedoucí VC doc.Ing. Stanislav 
Böhm. 
 

 
Ad 2. 
Doc. Koubek předložil senátu  Výroční zprávu o činnosti VŠCHT za rok 2007. Zpráva byla 
vypracována podle osnovy MŠMT a musí být ministerstvu odevzdána do 31. května 2008.   
Připomínky AS: 
-  sjednotit zkratky 
-  hodnocení jednotlivých VZ nemá vyvážený rozsah. Rektor sdělil, že  text týkjící se VZ 
bude upraven. 
-  změna názvu ústavu 15 byla provedena již v roce 2007 a je třeba v textu opravit.  
 
Senát zprávu schvaluje (18 – 0 – 0) s tím, že budou provedeny výše uvedené formální změny. 
 

 
Ad 3. 
Pověřená kvestorka Ing. Chválná informovala o Výroční zprávě o hospodaření VŠCHT za rok 
2007. Konstatovala, že osobní náklady oproti roku 2006 vzrostly o 66 mil., hospodářský 
výsledek VŠCHT byl vyrovnaný, rozpočet SÚZ byl překročen o 0,5 mil. 
Senát zprávu schvaluje 18 – 0 – 0 
 
Ad 4. 

a) Ing. Březina žádá před schvalováním této normy její projednání 
v hospodářském výboru. 

b) Prof. Valentová informovala o zasedání kolegia rektora z 29. 4. 2008. 
- návštěva čínské delegace na VŠCHT, ČLR má zájem o výuku sých studentů v 

angličtině 
- informace o podpisu zakládací smlouvy Institutu aplikovaných studií mezi AV ČR a 

ČVUT, jedná se o projekt dotovaný 840 mil. Kč, z toho 450 mil. Kč na  vybavení 
špičkovými přístroji. Podle sdělení AV je  IAS otevřen i pro vstup VŠCHT. 

- vedením zahraničního oddělení byla pověřena Ing. Opatová 
- studenti stávajících doktorských programů si budou moci požádat o budou převedení 

do nově akreditovaných programů, které jsou čtyřleté. 
 
 Příští zasedání 27.  května 2008 ve 14:00 hod 
 
 
 
 
 
Zapsala: K. Wildová                                                                    Za správnost: O. Valentová 


